
Zápis ze zasedání představenstva OS ČLK Prahy 5 dne 21. 11. 2023 od 16:30 do 19:30 
  
Přítomni: Dr. Abdulsalam Alazani, dr.Soňa Csémyová, dr. Pavel Kubíček, dr. Petr Přikryl, dr. 
Ing. Ida Reissová a dr. Lucie Šedivá 
Omluven: Dr. Petra Lesná, dr. Milan Odehnal a Dr. Jan Večeř 
Jako hosté: Dr. Alena Langerová, dr. Petr Laštůvka, dr. Potůčková a dr. Renata Szabová 

Zasedání zahájil předseda bezprostředně po skončení Obvodního shromáždění OS ČLK Prahy 5 
a konstatoval, že představenstvo je usnášeníschopné. Jako ověřovatele zápisu navrhl dr. Petra 
Přikryla. 

Hlasování: PRO – 6, PROTI – 0, ZDRŽELI SE – 0, NEHLASOVALI – 0     Návrh byl přijat. 

Předseda navrhl následující program zasedání a požádal o event. připomínky či doplnění: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání představenstva OS ČLK Prahy 5 ze dne 23. 10. 2023 
2. Zhodnocení 37. sjezdu ČLK 
3. Informace ze zasedání republikového představenstva dne 18. 11. 2023 
4. Projednání návrhu na možné snížení členského příspěvku na rok ČLK 2024 

5. Různé 

Hlasování: PRO – 6, PROTI – 0, ZDRŽELI SE – 0, NEHLASOVALI – 0     Návrh byl přijat. 

Ad 1. 
Před schválením zápisu z minulého zasedání, konaného dne 23. 10. 2023, požádal předseda o 
případné připomínky. Nikdo z přítomných žádnou připomínku nevznesl. 

Hlasování: PRO – 6, PROTI – 0, ZDRŽELI SE – 0, NEHLASOVALI – 0     Návrh byl přijat. 

Ad 2. 
Předseda poděkoval všem přítomným členům představenstva i ostatním delegátům za účast 
na nedávném sjezdu ČLK a informoval přítomné o tom, že text Námitek představenstva a 
delegátů OS ČLK Prahy 5 proti průběhu a Usnesení 37. sjezdu (viz příloha k tomuto zápisu) 
zaslal e-mailem všem členům představenstva s výjimkou prezidenta ještě před zasedáním, 
které se konalo 18. 11. 2023 v Karlových Varech; z rozhodnutí prezidenta se na zmíněném 
zasedání o textu nehlasovalo, jen v zápisu se následně objevila věta, že představenstvo se 
seznámilo s písemnou informací Dr. Kubíčka, aniž by bylo vysvětlen její obsah či její text 
k zápisu přiložen. Předseda proto navrhl, aby text byl odeslán do redakce časopisu Tempus 
medicorum se žádostí o zveřejnění. 

Hlasování: PRO – 6, PROTI – 0, ZDRŽELI SE – 0, NEHLASOVALI – 0     Návrh byl přijat. 

Ad 3. 
Předseda informoval o nejdůležitějších bodech posledních dvou zasedání republikového 
představenstva, které se konalo dne 14. října 2023 v Domě lékařů: 
- v říjnu 2023 bylo do ČLK přijato celkem 99 lékařů, z toho 58 s cizí státní příslušností či se 
zahraniční lékařskou fakultou; 
- v roce 2023 zatím o certifikát profesní bezúhonnosti (podmínka práce v zahraničí) požádalo 
celkem 163 lékařů; 
- na účtech ČLK bylo k 30. 9. 2023 celkem 68,1 mil. Kč a předpokládaný zůstatek k 31. 10. 2023 
činí 63,2 mil. Kč; 
- jelikož dr. Jan Přáda, zvolený 21. 6. 2021 členem představenstva ČLK za Prahu, byl 4. 11. 
2023 zvolen viceprezidentem ČLK, byl dle Volebního řádu ČLK do představenstva kooptován 
náhradník dr. Miloš Voleman; 
- protože dosavadní člen tzv. licenční komise ČLK (posuzující sporné žádosti o licence či udělení 
výjimky) dr. Jan Píštěk rezignoval, navrhl prezident místo něho člena představenstva dr. Pavla 
Lindovského z Prahy, což představenstvo schválilo; 



- evidentně v reakci na kritiku průběhu nedávného sjezdu prezident prosadil odvolání dr. 
Kubíčka z funkce výkonného sekretáře Vědecké rady (přesvědčil část představenstva, aby mu 
jeho odvolání navrhlo a pak pro tento návrh prezidentovi jako člen představenstva sám 
hlasoval); místo něho byl na návrh prezidenta (se zajímavým zdůvodněním, že „pro nového 
viceprezidenta je třeba najít nějakou pracovní náplň“) zvolen dr. Přáda, který byl ihned 
prezidentem pověřen referovat o zasedáních Vědecké rady, aby na zasedání představenstva 
„nemusel“ jezdit její předseda dr. Mrozek; 
- XXXVII. sjezd ČLK, který se konal ve dnech 4. a 5. listopadu 2023 v hotelu Clarion v Praze 
skončil ztrátou ve výši 2 435 445,- Kč; 
- 26. reprezentační Ples lékařů českých, který pořádá ČLK spolu s LOK-SČL, se uskuteční v 
sobotu 27. 1. 2024 v paláci Žofín v Praze;  
- v tzv. úhradové vyhlášce pro rok 2024, která byla ve Sbírce zákonů publikována 31. 10. 2023 
pod č. 319/2023 Sb., MZ ČR odmítlo plné promítnutí inflace do úhrad, byť pravidelnou 
valorizaci nákladů samo zakotvilo ve vyhlášce – meziroční nárůst úhrad stanovilo pro 
jednotlivé segmenty následovně: 

- u většiny segmentů o 6 % (včetně těch, u nichž byla dohoda s pojišťovnami na 5 %); 
- u segmentů následné lůžkové péče, péče o duševní zdraví a lékárenské péče o 8 %; 
- v segment všeobecných praktických lékařů a kamenných hospiců o 10 %; 
- v segmentu stomatologie o 11,5 %; 
- v segmentech domácí paliativ. péče a ošetřovatel. péče v sociálních službách o 16 %; 
- v segmentu praktických lékařů pro děti a dorost o 17,5 %; 

MZ dále zpřísnilo regulační limity, což zvyšuje riziko dopadu regulací na poskytovatele, a to 
následujícím způsobem: zrušilo přepočtu PURO podle aktuálního SZV, snížilo bonifikací za 
diplom celoživotního vzdělávání, ošetřování nových pacientů a objednávkový systém ambul. 
specialistů;  
- nejbližší akce ČLK: 

- 27. 1. 2024 zasedání představenstva a Ples lékařů (palác Žofín); 
-   2. 3. 2024 zasedání představenstva; 
- 14. 3. 2024 porada předsedů a pasování Rytíře (Břevnovský klášter); 
- 11. 4. 2024 zasedání představenstva; 
- 17. 5. 2024 zasedání představenstva; 
- 20. 6. 2024 zasedání představenstva a porada předsedů; 
- 19. 7. 2024 zasedání představenstva; 

- příští zasedání představenstva se bude konat ve čtvrtek 14. 12. 2023 v Praze. 

Přítomní členové představenstva vzali informace na vědomí. 

Ad 4. 
Vzhledem k tomu, že na základě usnesení 36. sjezdu ČLK, který se konal před rokem, došlo 
ke zvýšení členských příspěvků o 500,- Kč, projednalo představenstvo možnosti snížit členský 
poplatek na rok 2024 právě o tuto částku za podmínky, že o to člen OS ČLK Prahy 5 požádá; 
přičemž důvodem může být i pokles reálné mzdy v důsledku inflace, ke kterému v posledním 
roce došlo. 

Hlasování: PRO – 6, PROTI – 0, ZDRŽELI SE – 0, NEHLASOVALI – 0     Návrh byl přijat. 

Ad 5. 
V rámci Různého oznámil dr. Petr Přikryl, že na základě průběhu 37 sjezdu ČLK rezignuje na 
funkci delegáta sjezdu. Následně byl navržen termín příštího zasedání: 19. 12. 2023 v 16 hod. 

Hlasování: PRO – 6, PROTI – 0, ZDRŽELI SE – 0, NEHLASOVALI – 0     Návrh byl přijat. 

V Praze dne 21. 11. 2023 

Zapsal: Dr. Pavel Kubíček                                                                                   Ověřil: Dr. Petr Přikryl 



 

Námitky představenstva a delegátů OS ČLK Prahy 5 k průběhu a Usnesení 

37. sjezdu ČLK aneb celý sjezd ve znamení zvýšení odměny prezidenta 

Vážené kolegyně, vážení kolegové, 

jednou z podmínek důvěryhodnosti každé organizace je, že dodržuje pravidla, která si sama 
stanovila. 

Jako aktivní účastníci nedávného 37. sjezdu ČLK s lítostí konstatujeme opakované porušení 
Jednacího řádu, ke kterému během obou jednacích dnů sjezdu došlo. Ačkoli tento stavovský 
předpis ČLK je velmi stručný (má jen 2 strany textu a obsahuje pouhých 7 paragrafů), jeho 
dodržení se pro některé delegáty i právníky komory stalo nesplnitelným. 

Hned v úvodu sjezdu podstatně ovlivnil jeho průběh vedoucí právní kanceláře JUDr. Jan Mach, 
který návrh na to, aby sjezd moderoval jiný delegát než přímo prezident ČLK, označil za možný 
jen po předcházející změně Jednacího řádu. Následně Dr. Milan Kubek označil tento návrh za 
nehlasovatelný. 

Přitom podle § 5, odst. 2 jednání řídí předseda, místopředseda, ev. prezident, viceprezident 
nebo jiný pověřený člen orgánu, a podle § 2, odst. 7 člen orgánu komory pověřený řízením 
jeho jednání otevírá a řídí diskusi ke každému bodu programu, navrhuje ukončení diskuse a 
hlasování, předkládá návrh na ukončení jednotlivých bodů programu a navrhuje ukončení 
jednání. 

Jen chvíli po své námitce sice JUDr. Mach uznal, že se mýlil, ale tuto informaci sdělit delegátům 
do mikrofonu odmítl. Až dosud bylo zvykem, že sjezd vždy moderoval prezident, ale to ještě 
neznamená, že by to v souladu s Jednacím řádem nemohl dělat někdo jiný. 

V dalším průběhu sjezdu v rámci bodu Blok hospodaření ČLK dle schváleného programu byly 
projednávány dva návrhy, které původně formuloval MUDr. Josef Trnka ze Sokolova a 
následně je k předložení na sjezdu schválila většina členů představenstva. Jednalo se nejen o 
jednorázovou odměnu ve výši měsíční paušální náhrady za ztrátu času pro prezidenta Dr. 
Kubka a stávajícího viceprezidenta MUDr. Zdeňka Mrozka, ale především o navýšení 
paušální měsíční náhrady za ztrátu času pro prezidenta Dr. Kubka a budoucího 
viceprezidenta (jehož volba byla na programu sjezdu později) o 25 % s platností od 1. 1. 2024. 
Tento návrh doplnil Dr. Lubomír Nečas ze Zlína protinávrhem ve smyslu navýšením paušální 
měsíční náhrady 15 %. Krátce před hlasováním o těchto návrzích oznámil v souladu se zněním 
Jednacího řádu ČLK (§ 3, odst. 3) předseda mandátové komise Dr. Svatopluk Dobeš, že na 
sjezdu je toho času z pozvaných 338 přítomno 294 delegátů. Pro první návrh (jednorázovou 
odměnu) se vyslovilo 143 delegátů, což byla sice většina hlasujících, ale nikoli přítomných na 
sjezdu. Dr. Kubek následně prohlásil, že první návrh byl přijat, ačkoli 143 hlasů představovalo 
většinu hlasujících, ale nikoli přítomných na sjezdu, jak požaduje § 2, odst. 4 Jednacího řádu: 
usnesení je platné, hlasovala-li pro něj nadpoloviční většina přítomných členů. I v tomto 
případě JUDr. Mach potvrdil, že je vše v pořádku. 

Při projednávání návrhů na navýšení paušální měsíční náhrady za ztrátu času pro prezidenta i 
viceprezidenta v Bloku hospodaření ČLK (navýšení o 25 %, resp. o 15 %) se většina hlasujících 
zdržela nebo byla proti, takže ani jeden z těchto návrhů schválen nebyl. 

 

Posledním bodem schváleného programu sjezdu je vždy Usnesení a hlasování o návrzích. 
Předseda návrhové komise Dr. Pavel Lindovský četl jednotlivé body usnesení, které byly 
současně promítány na plátno nad předsedajícími. Součástí návrhu Usnesení bylo i 



konstatování, že sjezd návrh na navýšení paušální měsíční náhrady za ztrátu času pro 
prezidenta Dr. Kubka a nové viceprezidenta Dr. Přádu s platností od 1. 1. 2024 neschválil. 

Jako jeden z posledních bodů v rámci Usnesení byl delegátům předložen Dr. Tomášem 
Spoustou návrh: OS ČLK Ostrava navrhuje zvýšit paušální náhradu za ztrátu času prezidentovi 
na 150 000 Kč měsíčně a viceprezidentovi na 110 000 Kč měsíčně. Jelikož text tohoto návrhu 
nevyjadřoval stanovisko delegátů sjezdu, ale pouze delegátů Ostravy, byl v této podobě 
neakceptovatelný. 

Především však šlo o návrh, který byl během předcházejícího jednacího dne sjezdem již 
dvakrát odmítnut. JUDr. Mach následně předkladatele Dr. Spoustu vyzval , aby změnil jeho 
formulaci na „sjezd rozhodl zvýšit…“. 

Podle Jednacího řádu ČLK (§ 2, odst. 6) se jednání orgánu komory řídí programem, který je 
schvalován v úvodu jeho účastníky, přičemž o změně programu je možno ze závažných 
důvodů rozhodnout hlasováním i během jednání. Žádná změna programu navržena nebyla, 
natož aby se o ní rozhodovalo hlasováním. V naprostém rozporu s faktem, že návrh na 
navýšení paušálních měsíčních náhrad za ztrátu času pro prezidenta a viceprezidenta v rámci 
Bloku hospodaření ČLK byl zamítnut, nyní – v rámci hlasování o textu Usnesení – Dr.  Kubek 
proti porušení programu sjezdu kupodivu nic nenamítl a JUDr. Mach vysvětlil, že se jedná o 
jiný návrh, než byl v Bloku hospodaření hlasován, takže změna schváleného programu sjezdu 
není nutná. 

Neočekávaný výklad Jednacího řádu přidal i ředitel kanceláře a současně právník ČLK Mgr. 
Daniel Valášek, když členy návrhové komise po skončení sjezdu přesvědčil, že do Usnesení 
nepatří body, které sjezd neschválil. 

To však platí pro tu část Usnesení, v níž se doplňují pouze body schválené. V uvedeném 
případě ale delegáti souhlasili s textem, který byl projednáván, v domnění, že jde o jeho 
konečné znění. Z později uveřejněného oficiálního textu Usnesení tak k velkému překvapení 
řady delegátů sjezdu zcela zmizel bod, týkající se zamítnutí návrhu na navýšení paušálních 
náhrad prezidenta a viceprezidenta během Bloku hospodaření ČLK. Ponechán byl pouze bod 
o zvýšení paušální náhrady na 150 000,- Kč pro prezidenta a na 110 000,- Kč pro 
viceprezidenta, přijatý až při koncepci samotného Usnesení. 

Citlivé téma navýšení odměny pro vrcholné funkcionáře komory se bohužel stává opakovaně 
velmi palčivým a nese stejné schéma jako v roce 2018, kdy hlasování o něm během posledních 
minut sjezdu prosadila předsedkyně Revizní komise ČLK Dr. Jana Vedralová. 

Současně jistě nelze pominout skutečnost, že JUDr. Mach i Mgr. Valášek jsou zaměstnanci 
komory a o výši jejich odměn rozhoduje prezident. Bez zajímavosti není ani fakt, že Finanční 
řád ČLK (stavovský předpis č. 17) obsahuje pojem náhrada za ztrátu času spojenou s výkonem 
funkce v orgánech komory ve výši 600,- Kč za každou započatou hodinu, ale o paušální 
náhradě v něm vůbec není zmínka.  

Text Námitek představenstva a delegátů OS ČLK Prahy 5 proti průběhu a Usnesení 37. sjezdu 
ČLK byl předložen členům představenstva na zasedání dne 18. 11. 2023 v Karlových Varech, 
ale z podnětu Dr. Kubka o něm vůbec nebylo hlasováno a k zápisu ze zasedání přiložen nebyl. 
 
Tento text byl odsouhlasen všemi členy představenstva i všemi delegáty sjezdu Obvodního 
sdružení České lékařské komory Prahy 5  


